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Side 2 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden

Udvalget godkendte dagsordenen. 

2. Beslutninger siden sidste møde

Udvalget har siden seneste møde besluttet at indkøbe 7 værker af Begitte Lynge Andersen samt at 

præmiere Anne Bannick med 50.000 kr. 

Udvalget besluttede endvidere i en skriftlig proces i maj måned 2023 at afsætte en ramme på 8.000 

kr. til afholdelse af et infomøde i Odense den 13. juni 2023. Udgiften endte på 5.145 kr., som fremgår 

af økonomioversigten. 

3. Økonomi

Sekretariatet orienterede om status for økonomi. Udvalget besluttede at: 

- De 6.226 kr., som fremgik under ikke fordelte midler lægges sammen med de midler, der er

afsat til indkøb.

4. Nyt fra bestyrelsen

Udvalgsleder Anne Damgaard orienterede fra seneste bestyrelsesmøde. 

5. Status på smykkeinitiativer

Sekretariatet orienterede om status for smykkeinitiativerne, mens Anne Damgaard fortalte om 

erfaringerne fra arbejdet med en ekstern jury i forbindelse med smykkekonkurrencen.  

Juryen afholdt første møde den 14. august og behandlede 214 ansøgninger. Det forventede antal 

ansøgere til konkurrencen var skønnet til maximalt 100. De seks finalister er fundet og er blevet 

annonceret. Den 19. september mødes juryen for at vælge tre vinderprojekter, som annonceres på 

designmuseet den 29. september, hvor udvalget meget gerne må være repræsenteret. Et afsluttende 

event, hvor smykkerne afleveres på Museum Kolding, sandsynligvis i Christiansfeld aftales og 

organiseres med Museum Kolding og planlægges til slut november, muligvis den 23. Endelig dato og 

format afventer. 

På baggrund af at juryens arbejde, som følge af de mange ansøgninger, er blevet mere omfattende 

end først antaget, har arbejdsgruppen indstillet at hvert jurymedlem honoreres med 5.000 kr. ekstra. 

Arbejdsgruppen lægger op til at de i alt 15.000 kr. deles mellem de to udvalg. 

Legatudvalget besluttede at: 

- Godkende udgiften på yderligere 7.500 kr. til smykkekonkurrencen, som er udvalgets del af de

ekstra honorarmidler. Beløbet tages fra den afsatte ramme til smykkeinitiativet.



 

Side 3 

Sekretariatet orienterede om opstarten på arbejdet med publikationen. Det er muligt at enkelte 

budgetposter vedrørende publikationen vil stige på baggrund af arbejdets omfang, hvilket bliver drøftet 

i arbejdsgruppen. 

Udvalget besluttede at: 

- give arbejdsgruppen for smykkeinitiativet mandat til at allokere midler inden for udvalgets 

afsatte ramme på i alt 600.000 kr. til smykkeinitiativet. Herunder forhøjelse af enkelte poster til 

publikationen. 

Udvalget har afsat en ramme på sammenlagt 600.000 kr. til de tre initiativer: smykkekonkurrence, 

publikation og designguide. Forbrug og resterende midler fremgår af økonomioversigten. 

6. Indkøb og præmieringer   

Udvalget drøftede forslag til indkøb og præmieringer. 

7. Opstart af snak om overlevering til kommende Legatudvalg  

Statens Kunstfonds udvalg har mulighed for at overlevere anbefalinger til kommende udvalg. I 

anbefalingsbrevet kan udvalget komme med råd til det nye udvalg om deres fremtidige arbejde. Brevet 

er ikke en beretning om det afgående udvalgs periode, men indeholder de vigtigste erfaringer, som 

kan hjælpe det kommende udvalg godt på vej.  

Anbefalingsbrevet bliver præsenteret for det nye udvalg ved et af deres første møder. Det nye udvalg 

er ikke forpligtet til at følge brevets anbefalinger. 

Udvalget besluttede at: 

- skrive et anbefalingsbrev til et kommende udvalg 

- Udvalgsleder Anne Damgaard skriver et udkast til et kort overleveringsbrev i punktform til 

drøftelse på næstkommende møde den 1. november. 

Udvalget drøftede mulige emner, herunder smykkesamlingen, pulje for nye talenter, gode erfaringer 

med at række ud til andre udvalg med henblik på samarbejde. Udvalget drøftede også at det i 

forbindelse med legatansøgninger var nødvendigt at afsætte en måneds intens læsning. 

8. Beslutning om afsluttende debatindlæg   

Udvalget har tidligere drøftet at skrive et debatindlæg med fokus på, hvor kunsthåndværk og 

designfeltet står nu og med udgangspunkt i egne aktiviteter ved udgangen af udvalgets periode. 

Udvalget besluttede at: 

- skrive et udkast til debatindlæg med fokus på forudsætninger for at Danmark fortsat kan kalde 

sig en designnation 
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- Anne starter med at opstille et ”skelet” i punktform ud fra følgende 

fokuspunkter/forudsætninger for at udvikle design: fordybelse, håndværk, materialeforståelse, 

nysgerrighed, designprocessen med plads og tid til eksperimenter og fejl 

- Anne sender mail med forslag til metode og fokuspunkter til udvalget og processen sættes i 

gang over mail. 

9. Mundtlig orientering om Kunst på banen v. Johanna og Louise  

Johanna og Louise orienterede om Kunstfondens tværfaglige satsning ”Kunst på banen”, hvor de tre 

kommuner Lemvig, Helsingør og Brønderslev er udvalgt til at indgå i større strategiske samarbejder 

med Kunstfonden. 

10. Meddelelser 

Sekretariatet orienterede om at projektstøtteudvalget afholder et symposium på Bornholm den 17. 

november, hvor udvalget vil blive inviteret. Projektstøtteudvalget afsøger om der kan afholdes et 

infomøde på Bornholm i denne anledning.  

Anne orienterede om at Projektstøtteudvalget for Kunsthåndværk og Design har taget initiativ til at 

invitere de to udvalgsledere for Billedkunstudvalgene til et dialogmøde i forbindelse med kommende 

bestyrelsesmøde, og at Anne i egenskab af udvalgsleder for Legatudvalget har takket ja til også at 

deltage på mødet.  

11. Næste møde 

 

1.november 9 - 15 
Udvalgsmøde inkl. uddeling m 
billedkunst 

Slots- og 
Kulturstyrelsen 

Lokale 3 

5. december 9-15 Udvalgsmøde og afslutning 
Slots- og 

Kulturstyrelsen 
Lokale 3 

12. Eventuelt 

Intet til dette punkt. 

13. Mødets gang  

Øivind var savnet, men derudover tilfredshed med mødets gang. 
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